

ကီရိယူ ဂျပာကညီဘျာထံခ ဂုံဖိတၢ်ဂုလိၣ်မုၣ်လိၣ် အတၢ်စံၣ်စီၤတဲၤ

အဆိစံးဘျးယွၤ ဒိၣ်မးလၢ အအဲၣ်ဘၣ်ပဝဲကညီဖိတကလုၣ်ဒီး ဆၢပဝဲကညီဖိတကလုၣ်ဆူ ဟီၣ်ခိၣ်ဒိတဘျီ ဒိတၢ်တိၣ်ပၣ်အိၣ်ဝဲသိးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ကကွဲးဒီး ပၣ်လီၤတဲၣ်တၢ် “ကီရိယူ ဂျပာကညီဘျာထံခ ဂုံဖိတၢ်ဂုလိၣ်မုၣ်လိၣ်” (Europe Karen Baptist Fellowship) က ဂုတဖုအံၤ အတၢ်စံၣ်စီၤတဲၤ အဂီၢ် ပဘၣ်တၢ်ဃုထၢထီၣ်ပုၤဒ် ကမံးတံၣ် အတၢ်ဘၣ်သးအသိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကွဲးအံၤကမုၢ်စံၣ်စီၤန့ၣ်လၢပဝဲကညီခ ဂုံဖိလၢကီရိယူ ဂျပာတဖု အတၢ်စးထီၣ်မၤတၢ်သး ခုကစီၣ် အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ အဂီၢ်ခိၣ်ထံးန့ၣ်လီၤ.

ပဝဲကညီဖိလၢအအိၣ်လၢကီရိယူ ဂျပာတဖုန့ၣ်ဘၣ်ထံကီၢ် (၁၀) ဘၣ်ဘၣ်.ဘၣ်ဆၣ်လၢတၢ်ကဖီၣ်လိၣ် စုမၤသ ကိးတၢ်လၢတၢ်သးခုကစီၣ်လၢကီရိယူ ဂျပာအဂီၢ် တၢ်တထံၣ်န့ၣ်ကျဲးဒီးဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ဖဲ (၂၀၀၈) န့ၣ် ပုၤအဆိကတၢ်လၢ အဟ့ၣ်ထီၣ်အတၢ်ဆိကမိၣ်ဒီး အတၢ်ထံၣ်လီၤပလိၣ်သး အိၣ်ဝဲဒၣ် (၃) ဂၤလၢ အမုၢ်, သ ဂုၣ်မုၢ်အဲၣ်တၢ်ဂ့ၤ (ကီၢ်အဲကလံးတစီၢ်တလီၢ်) ဒီး သ ဂုၣ်လၢဒိၣ် (ကီၢ်န့ၣ်သလဲၣ်) ဒီးသ ဂုၣ်ဒိၣ်ကီၢ်ခုၣ်ကပီၤလု (ကီၢ်နီၣ်ဝု) တဖုန့ၣ်လီၤ.

ဖဲ (၂၅.၀၁.၂၀၀၉) ကီၢ်အါဂုၣ်လဲၣ်ဘျာထံတၢ်ဂုလိၣ်မုၣ်လိၣ် မၤဝဲတၢ်ကွဲးကဒါက့ၤ တၢ်စံးဘျးစံးဖိၣ် တၢ်ဘါ အဆၢကတီၢ်, သ ဂုၣ်မုၢ်စံးဘျးကွဲးမုၢ်ဝဲဒၣ် သ ဂုၣ်ဒိၣ်ကီၢ်ခုၣ်လၢ ကီၢ်နီၣ်ဝုလၢ ကဟဲဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါဃုဒီး ကညီဖိ တၢ်ဂုလိၣ်မုၣ်လိၣ်က ဂုလၢ ကီၢ်အဲကလံးတဖုန့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်အဆၢကတီၢ် ပထံကီၢ် (၃) ဘၣ် ပဟံးန့ၢ် တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဒီး ပအိၣ်ဒီးတၢ်ထံၣ်မဲၣ်နီၤလၢ ပကတဲဖျါထီၣ် ပကီၢ် (၃) ဘၣ် ပကညီခ ဂုံဖိတဖု “ပတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ” စုၣ်စုၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်စံးကတီၢ်သကိးတဘျီအံၤ ပုၤကိးဂၤအသးဆူၣ်လၢ ကဖီၣ်လိၣ်စု မၤသကိးတၢ်ဒီး ကညီဖိလၢ ကီၢ်ယူ ဂျပာန့ၣ်လီၤ. ဒိကိးမုၢ်န့ၣ် ကီၢ်နီၣ်ဝုကညီဘျာထံ ခ ဂုံဖိအိၣ်ဒီး န့ၣ်ကတၢ် တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အသိး တန့ၣ်အံၤ ပအိၣ်ဒီးတၢ်ဂုၣ်တၢ်ကျဲးလၢ ပကကွဲးမုၢ် သ ဂုၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ် အီၣ်န့ၣ်ညီၣ် ဃုဒီးထံကီၢ်လၢ အိၣ်ဘူးအိၣ်တံၢ် တဖု အယိ လၢကီၢ်နီၣ်ဝုအခၢ်စး ယၤ, သ ဂုၣ်ဒိၣ်ကီၢ်ခုၣ် ကွဲးမုၢ်ဆိသုန့ၣ်လီၤ. ဒီးဖဲကီၢ်နီၣ်ဝု အတၢ်အိၣ်ဖိၣ် (၁၃-၁၉.၀၅.၂၀၀၉) တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အဘျီဝဲအံၤ ကီၢ်ယူ ဂျပာ ခၢ်စးလၢအဟဲတဖုမုၢ်ဝဲ (ကီၢ်အါဂုၣ်လဲ ၄ ဂၤ, ကီၢ်အဲကလံး ၆ ဂၤ, ကီၢ်စွံၣ်ဒုၣ် ၃ ဂၤ, ကီၢ်န့ၣ်သလဲၣ် ၂ ဂၤ, ကီၢ်နီၣ်ဝု ၁၃ ဂၤ) သ့ၣ်တဖုလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်လၢ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဘျီအံၤ ပုၤကမုၢ်တဖုန့ၣ်ဘၣ် အဂၤ (၄၀၀) ဂၤဘၣ်.

လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ် တဘျီအံၤ ပဝဲကီၢ်ယူ ဂျပာခိၣ်န့ၢ်ခၢ်စး လၢအဟဲတဖု ပဟံးန့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဂ့ၤအံၤ လၢပကတၢ်ပီၣ်သကိးဘၣ်ဃး တၢ်ဖီၣ်လိၣ်စုမၤသကိးတၢ်ဒီး ပကဒုးအိၣ်ထီၣ်ဘၣ် “ကီရိယူ ဂျပာကညီဘျာထံခ ဂုံဖိတၢ်ဂုလိၣ်မုၣ်လိၣ်” အဂီၢ်န့ၣ်ဒိလဲၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဘျီအံၤ ပုၤပၤလီၤဆုၣ်နီၤမုၢ်ဝဲဒၣ် သ. ဂုဒိၣ် ဒီးကထၢၣ်အီၣ်န့ၣ်ညီၣ်, ပုၤကွဲးနီၣ်တၢ် စီၤအဲၣ်ထံကီၢ်, ပုၤကယၢ်ကယဲမုၢ်မုၢ်ဝဲဒၣ် သ. ဂုဒိၣ်ကီၢ်ခုၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤပၤလီၤဆုၣ်နီၤ ဟ့ၣ်ကူၣ်ဝဲဒၣ်လၢ အလီၢ်အိၣ်လၢပကြးဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ် “ကီရိယူ ဂျပာကညီဘျာထံခ ဂုံဖိတၢ်ဂုလိၣ်မုၣ်လိၣ်” န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဂုၢ်အံၤ အဖီခိၣ် ထံကီၢ်ကိးဘၣ်ဒဲးသ့ၣ်ဟူးသးဂဲၤဒီးလၢတၢ်ကဒုးလိၣ်ထီၣ်ဖးထီၣ်အဂီၢ် တဂၤလၢအထံကီၢ်ကက့ၤဒီးတဲန့ၢ်ပၢ်အကမုၢ်ဖိ တဖုလၢက ဂုၤအံၤအတၢ်ပညီၣ်မုၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်ဒီးန့ၣ်လၢအကဟဲမး က ဂုၣ်ကျဲးလီၤတံၢ်က့ၤတၢ်ဖဲးတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ. ဆၢက တီၢ်ဖဲန့ၣ်တန့ၣ်တဘျီကီၢ်နီၣ်ဝုအတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တၢ်ပညီၣ်မုၢ်ဝဲဒၣ်ကညီဖိ လၢကီၢ်ယူ ဂျပာထံကီၢ်တဖု “ကဟံးဃၢ်ဂၢ်ကျဲး ဘျာထံခ ဂုံဖိတၢ်ဂုၣ်တၢ်န့ၣ်, လုၢ်လၢ်ထူသန့ဆဲးလၢဒီး တၢ်အဲၣ်ပုၤက လုၣ်သး” န့ၣ်လီၤ.

ဖဲ ၂၀၁၀ လၢယူလဲ (၈) သီကီၢ်နီၣ်ဝုန့ၣ်ကတၢ် တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ကဒီးတဘျီ ကွဲးမုၢ်ဝဲဒၣ် သ. ဂု ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ် ယဟးလုလုလး, အဝဲဒၣ်စုၢ်ကိးဟ့ၣ်ကူၣ်ဝဲဒၣ်လၢကီၢ်ယူ ဂျပာပုၤကီၢ်လၢအဒုးအိၣ်ထီၣ်တုၢ်လဲဘျာထံ တၢ်က ဂုက ဂိတ ဖုန့ၣ်လီၤမၤသကိးတၢ်သုန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ကီၢ်ဖုလဲတစီၤလၢတၢ်မၤသကိးအဂီၢ်ကက့ၤတၢ်ပီၣ်လိၣ်သးဒီး အကမံးတံၣ် ဝံမးကဒုးသ့ၣ်ညါက့ၤ ပုၤလၢတၢ်မၤသကိးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးဖဲတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဘျီဝဲအံၤ ထံကီၢ် (၆) ဘၣ်လၢၣ် အၢ်လီၤလၢ ကထံၣ်လိၣ်ကဒီးသးလၢ ကီၢ်စွံၣ်ဒုၣ်ဖဲ လၢအိးကထီဘၣ် (၁၆) န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖိၣ် တဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်မၤလီၤတံၢ်က့ၤ “က ဂုအမံးဒီးခိၣ်န့ၢ်” လၢကဖီၣ်ပတြီၣ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတန့ၣ် တဃျးဒဲးလၢက ဂုၤအံၤအိၣ်ဒီး အတၢ်သိၣ်တၢ်ဘျာဒဲးဘၣ်

နဲ့လီ၊ ကဂျာပာလီဆုနီမုဝဲ သ.ဂုဒိန်ကီရုန်, စာ၊ သ.ဂုဒိန် လးစွန်အူ, နဲဒ်ဂွဲဒိန် သ.မ. စံးဘျူး, ခံ သ.ဂု. နုဂု, သာ သ.ဂု. လါဒိန်တဖန်နဲ့လီ၊ စးထီပဲ လါနီဝဲဘာန် ကမံးတံင်တဖု အံ သးကျဲအိန်ဖိုင်သကိး တံးဖံးတံးမာလာ (Online) ကိးမုလါဒဲးနဲ့လီ၊ (၂၀၁၁) လါယူလဲ, ကီရုန်ဝဲ နံင်ကတားတံင်အိန်ဖိုင်အိန်ဒီး အတံးဂွဲတံင်ကျဲလာ ကကွဲမုန် သ.မ ဒိန်ကြံထိုင်ဒုဒ်အယိ ကမံးတံင်တဖုအံ စံင်ညီအံင်လီလာ သ.မဒိန် ကြံထိုင်ဒုဒ် ကကွဲနုဂု ကဂျာအတံးဘျူးဒီး တကတီဖီ အဝဲဒ်အမု ပုကညီဘျူးထံခဝဲဂျာန် (KBC) အနဲဒ် ဂွဲတဂါအသိး ကဟဲဒီးပင်ဂါပင်ကျဲနုဂု ပကဂျာတဖုအံနဲ့လီ၊ ဖဲ (၂၀၁၁) လါယူလဲ (၂၂) ပအိန်ဒီး: “ကီရု ဂျာကညီဘျူးထံ ခရံင်တံင်ဂုလိန်မုန်လိန်” တံင်အိန်ဖိုင်,ပအိန်ဖိုင်ဃုထာထီဒ်က ဂျာခိန်နုဂုတဖု,စံးကတိးသကိး ကဂျာအတံးဖံးတံးမာလာ လာတံင်အိန်ဖိုင်တဘျူးအံ သ.မ.ဒိန်အနီဂုကစီဒဲပင်ဂါပင်ကျဲ “ကဂျာဒီးကမံးတံင်တဖု” အံဝဲ ဟဲဒ်ကုန်ဟဲဒ်ဖးဒီး ဟံးစုနဲဒ်ကျဲစုကိးပဝဲလာတံင်ဖံးတံးမာခါဆုညါအဂီုနဲ့လီ၊ဒ်တံင်စံင်ညီအံင်လီအသိး: “ကီရု ဂျာကညီဘျူးထံ ခရံင်တံင် ဂုလိန်မုန်လိန်” ဒီးအခိန်အနုဂုတဖု ဘာန်တံင်လုထီဒ်ပင်စီဆဲအံလာ ကမုဂါအမဲဒ်ညါဖဲ (လါယူ ၂၄ သီ ၂၀၁၁နံင်) နုနဲ့လီ၊ လာတံင်ဂွဲတံင်ကျဲတကတီဖီအံ သ.မဒိန်ကြံထိုင်ဒုဒ် ဟံးနုဂုဒါ ကတိးဟဲဒ်ဂံင်ဟဲဒ်ဘါဒီး ဘါထုကဖုနုဂု ခိန်နုဂုအသီ တဖုလာ ကဟံးထီဒ်ဖီထီဒ်မုဒါတဖုအဂီုလီ၊

အဝဲအံမု “ကီရု ဂျာကညီဘျူးထံ ခရံင်တံင် ဂုလိန်မုန်လိန်” လာကိးလါကျိန် (Europe Karen Baptist Fellowship) လာအဘာန်တံင်ဒုဒ်အိန်ထီဒ်အံအတံင်စံင်စီတဲ စီ အဂုဖုကိန်နဲ့လီ၊

ဆဲးလီ၊
- သ.ဒ ကီရုကပီလု (ကီရုနီဝဲ)

ဆဲးလီ၊
- သ.မ စံးဘျူး (ကီရုအါ ဂုလဲဒ်)